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Høringssvar vedr. Byrumsforbedrende tiltag i krydset 
Sallingvej - Jyllingevej 

 

Vanløse Lokaludvalg takker for præsentation på 

lokaludvalgsmødet den 19. juni 2025, og for muligheden for 

at komme med bemærkninger til høringsmaterialet om 

klimatilpasning samt vejgenopretning med 

byrumsforbedrende tiltag på Sallingvej. 

Vanløse Lokaludvalg arbejder i regi af sin bydelsplan for, at der 

tænkes begrønning og biodiversitet ind i de 

klimatilpasningsprojekter, der er planlagt i bydelen, og vi har i 

bydelsplanen fokus på,  

• at den gennemgående trafik organiseres, så den giver den 

lavest mulige belastning i lokalområdet. 

• at der laves indsnævringer af vejene, chikaner og 

variationer i vejbanen, hvor det er muligt, og at der 

etableres allé-beplantning, render til vandopsamling samt 

bredere cykelstier, så der er plads til både lad-, el- og 

andre cykler. 

• at lyskurve, fodgængerovergange, belysning og skiltning 

etableres og forbedres på de store veje i bydelen. 

Lokaludvalget har kæmpet for trafiksikkerheds- og 

begrønningsprojektet på Jyllingevej fra kommunegrænsen til 

Ålekistevej og ser frem til, at projektet føres helt frem til 

Adventskirken.  

Skybrudsprojektet og byrumsforbedrende tiltag på Sallingvej 

fortsætter de gode takter fra den yderste del af Jyllingevej, og 

derfor er vi i lokaludvalget glad for de præsenterede projekter. 

30. juni 2025 

Sagsnr. 

2025-0112805 

 

Dokumentnr.  

2025-0112805-11 

 

Sagsbehandler 

Anne Christine Dahl-Hansen 

 
Sekretariatet for Vanløse 

Lokaludvalg 

 

Frode Jakobsens Plads 4  

2720 Vanløse 

 

EAN nummer 

5798009800435 

 

https://vanloeselokaludvalg.kk.dk/ 

 

https://vanloeselokaludvalg.kk.dk/


 

Sekretariatet for Vanløse Lokaludvalg  Høringssvar vedr. Byrumsforbedrende tiltag i krydset Sallingvej - 

Jyllingevej 2/3 

 

 
Lokaludvalget er enig i, at de eksisterende platantræer fældes 

til fordel for flere træer og andre sorter, og vi forstår behovet 

for nedlæggelse af p-pladser, der dog gerne må optimeres 

om muligt. 

Lokaludvalget ser gerne, at der søges en løsning med 

menighedsrådet i Adventskirken ift. højresving fra Sallingvej 

til Bellahøjvej, der benyttes af rustvogne mod Bispebjerg 

Kirkegård. En løsning kunne f.eks. være begrænset mulighed 

for højresving i et givent tidsrum og gerne med skiltning. 

Lokaludvalget spørger ind til afledningen af skybrudsvandet til 

Grøndalsparken, der forudses fra Sallingvej via Katrinedalsvej 

og Ådalsvej: Lokaludvalget tidligere har været inddraget i et 

regnvandsprojekt på Randbølvej, med afledning via Ådalsvej, 

Vanløse Alle og Randbølvej, og vi vil derfor høre, hvordan 

forvaltningen forholder sig til det projekt; se lokaludvalgets 

høringssvar fra marts 2025, jf. bilag. 

Lokaludvalget ser frem til yderligere inddragelse vedr. 

skybrudsvand. 

Desuden ser lokaludvalget gerne en løsning for forbedring af 

cyklisters passage fra Sallingvej til Vanløse Alle, der giver 

plads til at holde på midten ved Limfjordsvej, se foto i link:   

https://maps.apple.com/look-

around?address=Sallingvej%2030,%202720%20Vanl%C3%B

8se,%20Danmark&coordinate=55.692727,12.504512&_mvs=

CjYJL91OJKjYS0ARCijIGWICKUAZAAAM3JTUTEAhaG%2Fz

Nq0RV0ApcTgZ36K8NEAxAAAAAAAAAAASJQoNU2FsbGl

uZ3ZlaiAzMBIKS8O4YmVuaGF2bhoIVmFubMO4c2U%3D 

Vedrørende beplantning på Marie Christensens Plads har 

lokaludvalget følgende input som følge af mødet mandag den 

16. juni 2025: 

Det høje græs på Marie Christensens Plads er fyldt med 

goldbyg. Goldbyg er en græsart, der har bredt sig kraftigt i 

hele byen. Goldbyggen har frø, der med sine modhager 

hænger fast i forbipasserendes tøj, og derfor spredes hurtigt 

fra sted til sted. 

Det største problem er, at den sætter sig fast og borer sig op i 

hundenes poter eller i deres øjne, hvilket giver 

betændelsestilstande og kræver dyrlægebehandling og i 

nogle tilfælde operationer. 
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Lokaludvalget foreslår derfor, at man venter med at anlægge 

områder med højt græs, til goldbyggen er effektivt 

bekæmpet, ikke mindst i trekanten mod kirken, hvor 

forvaltningen har planlagt ikke at slå græs og øvrige planter 

permanent. 

Hvad træer angår skal det bemærkes, at der ved en af de 

eksisterende magnoliatræer, er kommet et selvsået 

valnøddetræ, som vi vil anbefale, at man bibeholder. Det vil 

supplere det eksisterende ægte kastanjetræ, der er meget 

populært lokalt, da mangle samler de spiselige kastanjer. 

Venlig hilsen 

Jan Lindboe 

Forperson for Vanløse Lokaludvalg 

 

 


